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تحقق ظرفیت 200 درصدی واحدهای 
فرآوری و ذخیره سازی در نهاوند

جهاد  مدیر  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
تحقق  از  نهاوند  شهرستان  کشاورزی 
ظرفیت 200 درصدی واحدهای فرآوری 
این شهرستان خبر  در  و ذخیره سازی 

داد.
کریم حاج باباعلی اظهار کرد: براســاس 
ســند راهبردی جهاد کشــاورزی در سال 
جــاری به منظور ایجــاد واحدهای فرآوری 
و ذخیره سازی در ســطح شهرستان میزان 
تحقق اهداف تعیین شــده تا پایان آبان ماه 

200 درصد بوده است.

وی گفــت: با توجه به برنامه های ابلاغی 
تعیین شده میزان احداث سردخانه در سطح 
شهرستان با ظرفیت چهار هزار تنُ است که 
میــزان عملکرد تحقق یافته تا پایان آبان ماه 
ســال جاری هشــت هزار تنُ بوده و 200 

درصد رشد داشته است.
مدیر جهاد کشــاورزی شهرستان نهاوند 
به پروژه های در دست اقدام این شهرستان 
اشــاره کرد و افزود: درحال حاضر سردخانه 
ســه هزار تنُی دردانه در روستای بره فراخ 
با پیشــرفت 75 درصــدی و کارخانه قند 
پنج هزار تنُی ســمبل مهرگان ازجمله این 

طرح ها به شمار می روند.
وی با بیــان اینکه طرح توســعه واحد 
فرآوری دانه هــای غرب با ظرفیت 75 هزار 
تـُـن و با پیشــرفت 80 درصــدی از دیگر 
طرح های درحال اجرا در شهرســتان است 

که خواستار توجه به این مهم هستیم.
حاج باباعلــی بــا اشــاره به آنکــه این 
شهرســتان از ظرفیت بالایی بــرای ایجاد 
ســردخانه برخوردار اســت، اضافه کرد: با 
توجــه به تولیــد انواع میوه هــای درختی 
به ویژه سیب، در ســطح شهرستان نیاز به 
ســردخانه بوده که در این راستا امسال نیز 
مجوز احداث یک واحد هزار تنُی از ســوی 

بخش خصوصی صادر شده است.

کاهش 50 درصدی تصادفات درون شهری 
در تویسرکان

فرمانده  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
انتظامــی شهرســتان تویســرکان 
تصادفات  درصــدی   50 کاهــش  از 
تاکنون  امسال  ابتدای  از  درون شهری 

در این شهرستان خبر داد.
محمــد معصومی از کاهش 50 درصدی 
تصادفات منجــر به فوت درون شــهری از 
ابتــدای ســال تاکنون در این شهرســتان 
خبر داد و اظهار کــرد: همچنین در حوزه 
برون شــهری، تصادفات منجر به فوت 20 

درصد کاهش داشتیم.
وی از کشــف دو هــزار و 960 قطعــه 
مرغ زنده قاچاق بــه وزن هفت تنُ و 185 
کیلوگــرم در دو بــازه زمانی خبــر داد و 
گفت: مأموران دایره مبــارزه با قاچاق کالا 
و ارز پلیــس آگاهی در راســتای برخورد با 
جابه جایــی دام و طیور زنده بدون مجوز در 
ایست و بازرسی محور تویسرکان به کنگاور 

موفق به کشف محموله  قاچاق شدند.
فرمانده انتظامی تویسرکان با بیان اینکه 
ارزش محموله قطعات کشف شده مرغ زنده 
توســط کارشناسان امر یک میلیارد و 480 
میلیــون ریال اعلام شــده، افزود: دو متهم 
دســتگیر و مرغ های زنده کشف شــده هم 
تحویل اداره دامپزشــکی شهرســتان داده 

شده است.

معصومی با اشاره به کشف 6 فقره سرقت 
اماکن خصوصی و دولتی و دستگیری سارق، 
اضافه کرد: 164 کیلوگرم کره محلی بدون 
مجوز بهداشــتی به ارزش 85 میلیون ریال 
توســط مأموران مبارزه بــا قاچاق و ارز در 
ایست و بازرسی مقطعی محور تویسرکان به 
کنگاور از یک دســتگاه پراید کشف شد که 
به شبکه بهداشت و درمان تحویل داده شد.
وی از افزایــش 12 درصدی کشــفیات 
انواع مواد مخدر نســبت به مدت مشابه در 
سال گذشته در شهرستان تویسرکان سخن 
به میان آورد و بیان کــرد: در این رابطه با 
تلاش شــبانه روزی همکاران بیش از 227 
نفر فروشنده خُرد و کلان و معتاد دستگیر 

شدند.

کمیته های »معتذرین« در کلانتری ها 
و پاسگاه های همدان فعال می شوند

ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس کل دادگســتری 
اســتان همدان با بیان اینکه کمیته های »معتذرین« 
در کلانتری ها و پاســگاه ها فعال می شوند، گفت: با 
فعالیت این کمیته ها نه تنها فرهنگ صلح، ســازش 
و رضایتمندی در جامعه اشــاعه می یابد که از ورود 
بی مورد پرونده ها به مراجع قضائی جلوگیری می شود.

محمدرضا عدالتخواه در شــورای معاونین دادگســتری 
اســتان همدان با بیــان اینکه مجدانه پیگیــر فعال کردن 
کمیته های معتذرین در کلانتری ها و پاســگاه ها هســتیم، 
اظهار کــرد: با فعالیت این کمیته هــا نه تنها فرهنگ صلح، 
سازش و رضایتمندی در جامعه اشاعه می یابد، بلکه از ورود 

بی مورد پرونده ها به مراجع قضائی نیز جلوگیری می شود.
وی بــا بیــان اینکــه کمیته هــای معتذریــن به عنوان 
کمیته هــای معین ســتاد تألیــف قلوب اســتان، عهده دار 
زمینه ســازی برای عذرخواهی افراد زیان دیده ناشی از جرم 
یا اتهام اســت، اشاعه فرهنگ صلح و سازش و کاهش ورود 
پرونده ها به مراجع قضائی، کلانتری ها و پاسگاه های انتظامی 

را از اهداف اصلی و راهبردی این کمیته ها برشمرد.
رئیس کل دادگستری استان همدان افزود: سنت حسنه 
عذرخواهی به عنوان یکی از بایســته های اصیل و ریشــه دار 
فرهنگ اســلامی- ایرانی، جزئی از مصادیق عدالت است که 
طی آن فردی که از او شــکایت شــده یا به واســطه جرمی 
محکوم شــناخته می شود، داوطلبانه از بزه دیده عذرخواهی 

می کند.
وی تصریــح کرد: بدین ترتیب زمینه شــفاعت باطنی و 
رضایت درونی و قلبی زیان دیده از شــاکی فراهم می شــود 
و در بســیاری از موارد همین عذرخواهــی منجر به احکام 
گذشــت و رضایت از سوی شاکی شده و موضوع به بهترین 

نحو ممکن خاتمه می یابد.
عدالتخواه عنوان کرد: با فعالیت کمیته ها نه تنها فرهنگ 
صلح، ســازش و رضایتمندی در جامعه اشاعه می یابد، بلکه 
از ورود بی مــورد پرونده ها به مراجــع قضائی نیز جلوگیری 

می شود.
تشکیل ستاد تألیف قلوب و کمیته های معین آن ازجمله 
مصلحین و معتذرین از طرح های ابتکاری دســتگاه قضائی 
اســتان همدان به ریاست محمدرضا عدالتخواه است که در 
زمینه ایجاد مودت در جامعه، جلوگیری از تشــکیل پرونده 
و آزادسازی زندانیان و اجرای سیاست حبس زدایی فعالیت 

خود را دو ماهی می شود که آغاز کرده است.
دراین بین می توان به مصالحه در 150 پرونده قضائی در 
کمتر از دو ماه اشــاره کرد، به طوری که در روند رســیدگی 
به این تعــداد پرونده با بهره منــدی از ظرفیت کمیته های 
مصلحین و معتذرین، به بهترین شــکل سازش نهایی بین 
طرفین رخ داد تا جایی که در مجموع نتایج این مصالحه ها 
شاهد گذشــت یک  میلیارد و 478 میلیون تومان از سوی 

شاکیان نسبت به طرف مقابلشان بودیم.

مسئول عملیات جهادی بسیج دانشجویی همدان 
خبر داد؛

آماده سازی 50 هزار بسته 
نوشت افزار توسط دانشجویان 

بسیجی همدان

ســپهرغرب، گروه خبر: مسئول عملیات جهادی 
بسیج دانشجویی استان همدان گفت: 50 هزار بسته 
نوشت افزار ایرانی اسلامی توسط دانشجویان بسیجی 
استان همدان برای توزیع در استان های غرب کشور 

آماده شده است.
میلاد زارعی در حاشــیه اختتامیه پویش مشق احسان 
اظهار کرد: 225 نفر از دانشــجویان جهادی به مدت 600 
نفر روز ساعت در این طرح خداپسندانه مشارکت داشته اند.
وی بــا بیان اینکه منابع مالی این طرح توســط ســتاد 
اجرایی فرمان حضرت امام )ره( تأمین شــده اســت، اضافه 
کرد: خیرین نیکوکار نیــز ما را در اجرای این پویش کمک 

کرده اند.
مسئول عملیات جهادی و ســازندگی بسیج دانشجویی 
همدان با اشاره به توزیع هشت هزار بسته از جمع 50 هزار 
بسته در اســتان همدان، گفت: باقی مانده بسته های نوشت 
افزار طرح مشــق احسان در اســتان های غرب کشور توزیع 

خواهد شد.
زارعی تلاش برای ایجاد امید و انگیزه در آسیب دیدگان 
از بیماری کرونــا و همچنین نیازمنــدان را یکی از اهداف 
اصلی این طرح عنوان کرد و افزود: دانشــجویان بســیجی 
اســتان همدان در زمینه اجــرای فرامین رهبری انقلاب به 
منظور ترویج کمک های مومنانه تاکنون اقدامات گسترده ای 

در ایام بیماری کرونا انجام داده اند.
وی از تولید ماســک و دستکش در حرکت های جهادی 
خبر داد و گفت: این اقدامات همچنان نیز با قوت ادامه دارد.
مسئول عملیات جهادی و ســازندگی بسیج دانشجویی 
استان همدان ارزش هر بسته از نوشت افزارهای آماده شده 
را بیش از 140 هزار تومــان عنوان کرد و گفت: نزدیک به 
هفت میلیارد تومان اعتبار برای آماده ســازی این بســته ها 

تأمین شده است.

خبــر

افتتاح 9 پروژه میراث فرهنگی همدان 
با سرمایه گذاری 125 میلیارد تومان

سپهرغرب، گروه خبر: معاون سرمایه گذاری میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان همدان از 
افتتاح 9 پروژه میراث فرهنگی با سرمایه گذاری 125 

میلیارد تومان خبر داد.
علیرضا قاســمی با اشــاره به پروژه های میراث فرهنگی 
در ســطح استان، اظهار کرد: پروژه های خصوصی در دست 
افتتاح میراث تا پایان ســال 9 مورد با سرمایه گذاری 125 

میلیارد تومان و اشتغال 221 نفر است.
وی با بیان اینکه در بخــش عمرانی چهار پروژه مربوط 
به بخش میراث فرهنگی در دست افتتاح است، گفت: برای 

این پروژه ها 19.4 میلیارد تومان اعتبار هزینه شده است.
معاون ســرمایه گذاری و توســعه منابع اداره  کل میراث 
فرهنگی، صنایع  دســتی و گردشــگری همدان با اشاره به 
پروژه مجتمع گردشــگری عصر طلایی هگمتانه بیان کرد: 
این پروژه در 2.5 هکتار از ســال 95 با سرمایه گذاری 50 
میلیارد تومان شروع شده و امسال به بهره برداری می رسد.

وی در بخش دیگری از ســخنانش پیشــرفت فیزیکی 
این پروژه را 90 درصد دانســت و گفت: پروژه عصر طلایی 

هگمتانه برای 100 نفر اشتغال زایی کرده است.
قاســمی از افتتاح ســفره خانه ســنتی حاج مصطفی در 
مساحت 600 متر مربع خبر داد و افزود: این پروژه با حجم 
ســرمایه گذاری دو میلیارد تومانی برای هشت نفر اشتغال 

ایجاد کرده است.
وی در ادامه ســخنانش به اقامتگاه بوم گردی سامن در 
مســاحت یک هزار و 200 متر مربع اشاره کرد و یادآور شد: 
این پروژه با ســرمایه گذاری ســه میلیارد تومان و اشتغال 

هشت نفر اجرا شده است .
معاون ســرمایه گذاری و توســعه منابع اداره  کل میراث 
فرهنگی، صنایع  دســتی و گردشــگری همدان از پیشرفت 
فیزیکــی 98 درصدی هتل ایران خبر داد و گفت: این هتل 
با ســرمایه گذاری 12 میلیارد تومانی و با 30 تخت احداث 

شده که برای 15 نفر اشتغال ایجاد کرده است.

ظرفیت تصفیه خانه آب شهر همدان 
100 لیتر بر ثانیه افزایش یافت

خبر:  گروه  سپهرغرب، 
آب  تصفیه خانه  ظرفیــت 
بر  لیتر  شــهر همدان 100 

ثانیه افزایش یافت.
به  و  گزارش سپهرغرب  به 
آبفای  روابــط عمومی  از  نقل 
مدیرعامل  همدان،  شهرستان 
شــرکت آب و فاضلاب استان 
همــدان بــا اعلام ایــن خبر، 

افزود: با ساخت یک اکسیلاتور جدید در تصفیه خانه اکباتان 
ظرفیت تولید آب این تصفیه خانه به 480 بر ثانیه رسید.

سیدهادی حســینی بیدار تأکید کرد: طراحی و ساخت 
این اکسیلاتور برای نخستین بار در غرب کشور به طور کامل 

توسط متخصصین آبفای استان همدان انجام شده است.
وی اعتبار هزینه شده برای این پروژه را 14 میلیارد ریال 
عنوان کرد و افزود: ساخت این اکسیلاتور توسط مهندسین 
آبفــای اســتان همدان دســتاورد مهمی بود کــه علاوه بر 
صرفه جویی در هزینه ها، دانش فنی متخصصین این شرکت 

را نشان می دهد.
لازم به ذکر اســت، اکســیلاتور نوعی حوضچه زلال ساز 
است که بخشی از عملیات تصفیه آب شرب را انجام می دهد 
و در تصفیه خانه اکباتان پیش از این چهار اکسیلاتور فعال 
بود که به منظور افزایــش ظرفیت تولید آب تعداد آن ها به 

پنج اکسیلاتور افزایش یافت.

خبــر

خبــر
sepehr.khabar@gmail.com

رسانه: نمره همدان، نیاز به تحرک بیشتر
 ارزیابــی از نــوع توصیفــی و به ســختی قابل 

اندازه گیری است.
گــزارش: کبودراهنگی ها بــرای برگزار نکــردن یلدا 

هم صدا شدند
 این صدا هرچه بلندتر شود، مفیدتر است!
گزارش: نقش همدان در بهبود روابط با کاراکاس

 شوخی شوخی داریم کلان شهر می شویم، ببین 
چه کار بزرگی می کنیم.

خبر: ورزشــکاران همدان هم با کرونا مبارزه می کنند 
هم با مشکلات

 با این وصف به زودی ورزشکارتر می شوند!
مســئول: دولت اجازه نخواهد داد پایان تحریم را به 

تأخیر بیندازند
 از آن بی معرفت ها بعید نیست، ببینیم و تعریف 

کنیم.
روحانی: مجلس به لوایح دولت اهمیت نمی دهد

 بیاییم به یکدیگر اهمیت دهیم!
خبر: درخواست زایمان در منزل افزایش یافت

 ترس کرونا خیلی کارها را به منزل کشانده.
خبر: کلیائی اسدآباد 4G شد

 باباجون طــوری بگو که اکثر مخاطبین متوجه 
شوند !

گزارش: ولگردی آسیبی که باید ریشه کن شود
 پس برای توسعه اشتغال تلاش بیشتری بکنید.

یادداشت: بیاییم از یلدای امسال بگذریم
 چرا صورت مسئله را پاک کنیم، روش جدیدی 

پیدا می کنیم!
خبر: حضور حاجی بابائی در تلفیق بودجه

 برادر سعی کن به خوبی تلفیق کنی.
خبر: نظارت بر شوراها باید تقویت شود

 که تا این اندازه زننده بازداشتی نداشته باشند!
خبر: ترافیک زیاد در روزهای کرونایی

 دارند بــا اتومبیــل از ویروس منحــوس فرار 
می کنند.

خبر: جولان ماسک های چینی در بازار
 ایــن چینی ها فقط مانده که بــه فضای ما هوا 

هم تزریق کنند!
خطیب: ورود به سیاست بدون آمادگی فکری آسیب زا 

است
 قربان آدم چیزفهم، ورودکنندگان به سیاســت 

مراقب باشند.

سهم 200 میلیارد تومانی پروژه های اولویت دار ملایر از بودجه 1400تلخکخان
تأمین آب شرب، راه آهن همدان– ملایر، چهاربانده کردن راه های آورزمان و سامن– بروجرد، اولویت های شهرستان

ســپهرغرب، گــروه خبــر - طاهره 
ترابی مهــوش: نماینده مــردم ملایر در 
مجلس شورای اســلامی با احصای برخی 
پروژه هــای اولویــت دار در بودجه 1400، 
گفت: به نظر می رســد ســهم ما در فاز 
نخست اعتبارات چیزی حدود 200 میلیارد 

تومان باشد.
ســطح زندگی مردم در بعضــی از مناطق 
نسبت به دیگر مناطق با توجه به نبود امکانات 
و تســهیلات در آن ها پایین تر بوده و رشــدی 
مناســب نیافته اســت. علت این امر را می توان 
نامناسب  در به کار بردن روش های برنامه ریزی 
و عدم توجه به تأثیرات برنامه بر نظام اقتصادی 
و رســیدگی به رونــد فزاینــده تمرکزگرایی 

جست وجو کرد.
دراین بین گسترش سازمان ها و فراگیر شدن 
نظام های مدیریت باعث شده که بودجه ریزی از 
حالت سنتی و عملیاتی به سوی روش های نوین 
و پیشرفته ســوق یابد، به طوری که گستره آن 
بــه الگوهای تحقیق در عملیات و علم مدیریت 

کشیده شده است.
درواقــع بودجــه، مهم تریــن و مؤثرترین 
تعیین  بــرای  اســت کــه می توانــد  ابزاری 
سیاســت ها و اولویت هــا، برنامه ریزی، اصلاح 
و تعدیل فعالیت ها و کنترل، اســتفاده شود؛ 
بنابرایــن با توجــه به قرار گرفتــن در فصل 
بودجه ریــزی مجلس و نیــز در پی گفت وگو 
اســتاندار  عمرانی  امور  معــاون هماهنگی  با 
همــدان در حــوزه پروژه هــای اولویــت دار 
در این شــماره بر آن شــدیم تــا درخصوص 
اولویت های شهرســتان ملایر با حجت الاسلام 
این شهرســتان در  نماینده  آزادی خواه،  احد 
مجلس شورای اسلامی گفت وگویی را ترتیب 

دهیم که در ادامه  می خوانید:
نماینده شهرستان ملایر در مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه درخصوص لایحه بودجه 

1400 چند نکتــه ابهام آمیز وجود دارد، گفت: 
نخســت اینکه به هنگام تقدیــم لایحه بودجه 
قاعده بر آن اســت که این مهم توسط شخص 
رئیس جمهــور انجام  پذیرد، زیــرا تبادر ذهنی 

طبق قانون شخص رئیس جمهور است.
حجت الاسلام احد آزادیخواه افزود: بنابراین 
می بایســت این مهــم )تقدیم لایحه( توســط 
شــخص رئیس جمهور انجام پذیرد و نه اعضای 

دولت.
وی با تأکید بر اینکــه تقدیم لایحه بودجه 
در مجلس درواقع مهم ترین رخداد پولی و مالی 
کشور اســت، تصریح کرد: بر این اساس انتظار 
می رفت شــخص رئیس جمهور خــود لایحه را 
تقدیــم و از آن دفاع می کرد و از این باب یقیناً 

کار برای تصویب لایحه سهل تر می شد.
نماینــده مــردم ملایر در مجلس شــورای 
اســلامی ادامــه داد: نکتــه ابهام آمیــز بعدی 
درخصوص منابع درآمدی دولت در بودجه سال 

1400 است.
وی خاطرنشــان کرد: بدون احتساب بودجه 
شرکت ها تقریباً 841 هزار میلیارد تومان بودجه 
عمومی کشور است، بر این اساس مبنای کار را 
براســاس فروش روزانه دو میلیون و 300 هزار 
بشکه قرار داده اند؛ بنابراین ما نیز از تحقق این 
مهم خرسند خواهیم شد، زیرا همگی در جریان 

تنگنای اقتصادی دولت هستیم.
حجت الاســلام  آزادی خواه افــزود: اما نکته 
این اســت، در شــرایط تحریم پیــش رو این 
برنامه ریزی قابلیت عملیاتی شــدن ندارد؛ زیرا 
درحال حاضر نیــز به مراتب کمتر از این میزان 

نفت به فروش می رسد.
وی بــا بیان اینکــه یقیناً بســتن بودجه با 
منبع درآمدی براســاس این میزان فروش نفت 
چیزی جز کســری بودجه برای دولت را در پی 
نخواهد داشــت، گفت: این مهم قطعاً منجر به 

برهم ریختگی انضباط بودجه ای می شود.

نماینــده مــردم ملایر در مجلس شــورای 
اســلامی افزود: نکته بعدی بــه تعیین نرخ ارز 
براساس 11 هزار و 500 تومان در لایحه بودجه 
1400 بازمی گردد؛ حال آنکه درحال حاضر نرخ 
ارز چیزی حدود 26 هزار تومان است. بنابراین 
پیش بینی ها منجر به بروز برخی تضادها خواهد 
شد که درنهایت دشــواری آن گریبان دولت را 

خواهد گرفت.
آزادی خــواه با اشــاره به اینکــه بنده منکر 
قرار گرفتن دولت در تنگنا نیســتم که نتیجه 
بدعهدی آمریکا و خــروج از برجام بود و البته 
این مهم توســط افراد دلسوز پیش بینی می شد 
اما از آن ها به عنوان دلواپسان یاد کردند، گفت: 
اما باید پذیرفت که درحال حاضر در این تنگنا 

قرار داریم.
وی با اشاره به اینکه نکته بعدی لزوم توجه 
به سهم شــرکت ها و به ویژه شرکت های دولتی 
و صندوق توســعه ملی در لایحه بودجه است، 
اذعــان کرد: درخصــوص شهرســتان ملایر و 
برنامه ریزی های بودجه براســاس اولویت ها نیز 

چند نکته مورد توجه بوده است.
نماینــده مــردم ملایر در مجلس شــورای 
اســلامی ادامه داد: چند پروژه اصلی و کلان در 
این شهرستان در اولویت پیگیری ها قرار گرفت.
حجت الاســلام آزادی خــواه با بیــان اینکه 
نخستین اولویت ما پروژه راه آهن همدان– ملایر 
است، اذعان کرد: بر این اساس خوشبختانه در 
بودجه 1400؛60 میلیــون تومان به این پروژه 

اختصاص یافت.
وی با اشــاره به اینکه برای تحقق این مهم 
مجمع نمایندگان اســتان همــت مضاعفی را 
دســتور کار قرار دادند، عنوان کرد: دراین بین 
رئیس  به عنــوان  آقــای حاجی بابایــی  تلاش 

کمیسیون بودجه ستودنی بود.
نماینــده مــردم ملایر در مجلس شــورای 
اســلامی با اشــاره به اینکه از دیگر پروژه های 

اولویت دار در بودجه 1400 شهرســتان ملایر 
می توان به تأمین آب شــرب آن از ســد کلان 
اشــاره کرد، افزود: این پــروژه به عنوان یکی از 
پیگیری  پروژه هــای شهرســتان  اصلی تریــن 
می شــود و به عنوان یک اولویت در بودجه سال 

جاری و آتی دیده شده است.
وی ادامــه داد: در حــوزه راه نیــز پــروژه 
چهاربانــده آورزمان و نیز چهاربانده ســامن به 
بروجرد جزء پروژه های شــاخص شهرســتانی 

است.
این مقام مســئول با تأکید بر اینکه بهسازی 
روســتاها و نیــز راه هــای روســتایی از دیگر 
پروژه هــای اولویت دار ما اســت، گفت: تأمین 
ســهم خانوارهای دهک های پایین جامعه و نیز 
پرداختن به بحث تأمیــن اجتماعی در معنای 
وســیع آن در شهرســتان از دیگــر پروژه های 

شاخص شهرستانی است.
حجت الاســلام آزادی خواه در پاســخ به 
این ســؤال که اعتبارات پیش بینی شــده در 
بودجــه 1400 بــرای این پروژه هــا چقدر 
اســت؟ بیان کرد: با احتســاب 60 میلیارد 
تومــان اعتبار پیش بینی شــده برای اجرای 
راه آهــن همــدان- ملایر به نظر می رســد 
میلیارد   200 حــدود  چیــزی  درمجمــوع 
تومان در فاز نخســت سهم شهرستان ملایر 

بود. خواهد  بودجه  از 
مع الوصف؛ با توجه به آنچه گفته شد، انتظار 
می رود نمایندگان شهرســتان علاوه بر تأکید بر 
اجرای پروژه های اولویت دار عنوان شــده نسبت 
به جذب اعتبارات در حوزه کشاورزی و صنعت 
و به ویژه صنایع فرآوری و بسته بندی کشمش و 
نیز تأمین اعتبار در بخش صنعت و مبل منبت 
در حوزه هــای مختلف آن همتی مضاعف را در 
دســتور کار قرار دهند، زیرا این دو قسم ارکان 
اقتصادی شهرســتان ملایر در حوزه معیشــت 

هستند.

ساختمان درون شهری راه آهن همدان نهایی نشده است؛

افتتاح کامل ایستگاه راه آهن در ایام دهه فجر
منابع مالی به پیمانکار تزریق شده است

سپهرغرب، گروه خبر - آذین رضایی: 
مدیرکل راه آهن غرب کشور با بیان اینکه 
طبق توافق منابع مالی به پیمانکار تزریق 
خوش بینانه ترین  در  گفت:  اســت،  شده 
حالت با توجه به پیشــرفت کار، ایستگاه 
بیرون شهر قطار همدان طی ایام دهه فجر 

امسال به طور کامل افتتاح خواهد شد.
حمل ونقل ریلی امروزه یکــی از نیازها و از 
امن ترین موارد در جابه جایی مسافر و بار است 
که مورد توجه کشورهای مختلف قرار گرفته و 
توسعه و گسترش سیســتم حمل ونقل ریلی و 
تجهیز و به روزرســانی این سیستم با بالا بردن 
سرعت قطارها، افزایش ظرفیت و ارائه خدمات 
مطلوب در دســتور کار مســئولان این بخش 

است.
در ایران نیز با توجه به اســتقبال گســترده 
از حمل ونقل ریلی مســئولان تصمیم بر توسعه 
شــبکه ریلی گرفته و اکنون شاهد ایجاد شبکه 
ریلی در اکثر استان های کشور هستیم و اکنون 
به روزرسانی، توسعه و پیشــرفت در این حوزه 

دغدغه مسئولان شده است.
ایجاد خط راه آهن تهران- همدان در ســفر 
رهبــر معظم انقلاب مصوب شــد و ســرانجام 
در مســیری به طــول 267 کیلومتر و با هدف 
جابه جایی مســافر و بار در اردیبهشت ماه سال 
96 بــه بهره برداری رســید و با تحقق این مهم 
اســتان همدان نیز به شــبکه حمل ونقل ریلی 

کشور پیوست.
امــا با افتتاح خط راه آهــن همدان از همان 
ابتدا ایجاد ایستگاه دور از شهر یکی از انتقادات 
در این حوزه بود که سرانجام تصمیم به انتقال 
ایســتگاه به درون شــهر گرفته شد که این امر 

هنوز محقق نشده است.
اما انتقال ایســتگاه مسافربری به درون شهر 
درحالی اســت که هنوز ایســتگاه تشــکیلاتی 

راه آهن همــدان به طور کامل بــه بهره برداری 
نرســیده و ارائه خدمات حمل ونقل ریلی بار و 
مســافر از ایستگاه رباط شــورین درحال انجام 

است.
طی بازدید فرمانــدار همدان و معاونان وی 
از ایستگاه راه آهن طی ســال جاری، مدیرکل 
راه آهن اســتان همدان و غرب کشور از جذب 
اعتبــارات قابل توجــه، تکمیل ایســتگاه های 
تشــکیلاتی راه آهن همدان تا شهریورماه سال 
جاری، پیشــرفت قابل توجــه عملیات اجرایی 
طــرح راه آهن همدان- ســنندج به طول 150 
کیلومتر و تلاش به منظور تکمیل هرچه سریع تر 
راه آهن همدان- ملایر، پیگیری راه اندازی قطار 
برقی همدان– تهران با ســرعت 250 کیلومتر 
و طــی دو ســاعته این مســیر، خریــداری و 
حمل مســتمر تولیدات بتــون صنعت بریس و 
آمادگی کامل راه آهن همدان برای بهره برداری 
حداکثری فعالان بخش صنعت، معدن و ســایر 
خدمات باری و پیگیــری هم زمان احداث خط 
آهن و ایســتگاه درون شــهری راه آهن همدان 
ســخن گفته بود و مــردم همــدان در انتظار 
بهره برداری کامل ایستگاه راه آهن تا شهریورماه 

بودند که این مهم محقق نشد.
امــا مدیرکل فنــی و بررســی طرح های 
راه آهن، بنــادر و فرودگاه ها نیز شــهریورماه 
دربــاره روند احداث ایســتگاه درون شــهری 
راه آهن همدان اظهار نظــر کرده و گفته بود 
ایســتگاه فعلی که در رباط شورین قرار دارد، 
درحال تکمیل اســت؛ هرچند قســمت عمده 
آن انجــام شــده و مســافران همدانی از این 
اما حدفاصل  می کنند،  بهره برداری  ایســتگاه 
ایســتگاه رباط شورین و ایستگاه درون شهری 
همدان که صرفاً مســافری خواهــد بود، در 
منطقه ای ســه ضلعی بلوار انقلاب، بلوار ملت 

و بلوار بدیع الزمان همدانی واقع شده است.

گذشــته از بحــث تکمیل ایســتگاه بیرون 
شــهری راه آهن همدان، ایجاد ساختمان داخل 
شــهر راه آهن نیز موضوعی است که مسئولان 
راه آهــن همدان به دنبال آن بوده و هســتند و 
این امر نیز هنوز محقق نشــده و بر آن شــدیم 
درخصوص این دو موضــوع با مدیرکل راه آهن 

استان همدان و غرب کشور گفت و گو کنیم.
با  در گفت و گــو  ابراهیم نــژاد  سیدســعید 
خبرنگار ما درخصوص آخرین وضعیت ایستگاه 
بیرون شهر یا ایستگاه قطار همدان اظهار کرد: 
شرایط درخصوص ایســتگاه بیرون شهر قطار 
همدان به گونــه ای پیش بینی شــده که طبق 

توافقات منابع مالی تزریق شده است.
وی بــا بیان اینکه طبق توافق منابع مالی به 
پیمانکار تزریق شده است، گفت: با توجه به این 
اقدام با سرعت کار پیشــرفت کرده و پیمانکار 

درحال انجام کار است.
مدیرکل راه آهن غرب کشــور بیان کرد: در 
خوش بینانه ترین حالت با توجه به پیشرفت کار، 
ایستگاه بیرون شهر قطار همدان طی ایام دهه 

فجر امسال به طور کامل افتتاح خواهد شد.
وی با تأکید بر اینکــه درصورت بروز اتفاق 
خاصی با توجه به شــرایط جــوی در همدان 
امــکان تغییر زمان افتتاح وجود دارد، افزود: در 
این صورت تا پایان ســال جــاری به طور کامل 

مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
ابراهیم نــژاد با بیــان اینکه اعتبــار درنظر 
گرفته شــده به منظور تکمیل این پروژه تزریق 
شــده اســت، تصریح کرد: طی بازدید وزیر راه 
و شهرسازی دستور ویژه مبنی بر تزریق کامل 
اعتبار به پروژه صادر و این مهم انجام شــده و 

کارها به طور مطلوبی درحال پیشرفت است.
وی در ادامه درخصوص انتقال ســاختمان 
اداره کل نیز یادآور شــد: طی طراحی مساحت 
ســاختمان مورد نظر کنونــی دو هزار و 500 

متر در دو طبقه اســت کــه در طبقه دوم آن 
واحدهای اداری راه آهن مستقر خواهند شد.

مدیرکل راه آهن غرب کشــور خاطرنشــان 
کرد: به دنبال این هســتیم که در شهر نیز یک 
ســاختمان از مجموعه استان تهیه کرده و یک 
تیم مدیریتی راه آهن هم در ســاختمان داخل 

شهر مستقر شوند.
وی با بیــان اینکه هنوز ایجاد ســاختمان 
اداری درون شــهری راه آهــن نهایی و جانمایی 
نشــده اســت، ادامه داد: حتماً ایــن مهم طی 
یــک کار مطالعاتی انجام خواهد شــد، اما باید 
از ایســتگاه بیرون شهر و سایر اقدامات در این 
حوزه فارغ شده و سپس با فراغ بال بیشتری به 

این مهم بپردازیم.
ابراهیم نژاد درخصوص زمان عملیاتی شدن 
ایجــاد ســاختمان درون شــهری راه آهن نیز 
اظهار کرد: امیدواریم این مهم طی سال آینده 

عملیاتی شود.
با توجه به اظهــارات مدیرکل راه آهن غرب 
کشور اکنون طبق توافقات انجام شده منابع مالی 
به منظور تکمیل ایستگاه بیرون شهر راه آهن به 
پیمانکار تزریق شــده اســت و امیدواریم طبق 
گفتــه ابراهیم نژاد این ایســتگاه طی ایام دهه 
فجر تکمیل شــده و به بهره برداری برســد؛ اما 
بازهم احتمال تأخیر در این امر پیش بینی شده 
و با احتمال نامساعد بودن شرایط جوی، امکان 
تغییر زمان بهره برداری تا پایان سال داده شده 
اســت، اما انتظار می رود طی ســال جاری این 
مهم محقق شده و به سال آینده موکول نشود.

البته ایجاد ساختمان داخل شهر راه آهن که 
مسئولان به دنبال آن هســتند، به طور قطع با 
توجــه به اظهارات ابراهیم نژاد در ســال جاری 
محقق نخواهد شــد و این مهم به ســال آینده 
و آن هــم درصورت تأمین مکانی به این منظور، 

موکول می شود.


